
Zápis z veřejné schůze Osadního výboru pro Konopáč 
ze dne 4. 11.  2017

Přítomni: Ing. Bulíček Zdeněk, Čížková Jana, Nováček Libor, Emerich Malát
ml., Mgr. Novotná Alena , Bc. Radil Martin. 

Hosté:   Volejník  Otakar,  Řehák  Jan,  Ing.  Teplý  Ondřej,  Ing.  Jedlička  a  viz
prezenční listina

Bod 1)

Předsedkyně Osadního výboru seznámila přítomné s činností Osadního výboru v

roce 2017 a s revizí požadavků a námětů směřujících v předchozích letech k

organizačním složkám MÚ.

1. 1 Osadní výbor obdržel rezignaci pana Radka Böhma na členství v Osadním

výboru a který má v současné době šest členů. Pokud by  někdo z občanů či

chatařů měl zájem pracovat v Osadním výboru a podílet se na rozvoji Konopáče,

bude vítán. Jedinou podmínkou je mít zapsané trvalé bydliště v Konopáči.

1. 2 Prioritou  roku  2017  byla  výstavba  multifunkčního  hřiště,   které  bylo

uvedeno do provozu v červnu 2017. Správcem hřiště se stal pan Josef Hruša.

1. 3 Byly  zakoupeny  přenosné  toalety,  lavičky,  stojan  na  kola,  postřikovač

plevele, vyrobena bedna na sportovní náčiní.  

1. 4 V současné době je zpevňována plocha před vchodem na kurt.  V roce

2018  bude  na  začátku  sezóny  přemístěn  herní  koš  na  basketbal  a  zvýšeno

oplocení směrem k obytné budově paní Sládkové. Vše je řešeno ve spolupráci s

Odborem investic a údržby majetku města.

1. 5  Dne 3.9. 2017 projednal Osadní výbor  návrh na finanční rozpočet ve

výši celkem 300 tis. Kč. Z toho 150 tis.  ve formě  režijních nákladů, nákup

drobného majetku apod. a 150 tis. ve formě nákladů investičního charakteru na

připravovaných úpravách veřejných prostorů v Konopáči. S tím úzce souvisí i
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prostor ve skále, který byl měl být využíván zejména   pro sportovní činnost ,

činnost a sportovního klání sboru dobrovolných hasičů a volnočasových aktivit

dětí a mládeže.

1. 6 Na příjezdových cestách v chatařské oblasti byly opraveny svody vody,

aby  při deštích voda nestékala z okolních lesů přímo na vozovku a nevalila se

dolů.

1. 7 Byla  opraven  památník  Karla  Zákouckého,  místo  bylo  upraveno  a

doplněno o stolek a lavici.

1. 8 Dne  6.  3.  2016  byl  prostřednictvím  zápisu  Osadního  výboru  vznesen

požadavek,  aby MÚ vstoupil  v  jednání   s  obchodní   společností    ARRIVA

VÝCHODNÍ    ČECHY a.s.,  Na  Ostrově  177,  537  01  Chrudim  (dále  jen

„ARRIVA“)  a  zajistil,  aby  občanům  s  trvalým  bydlištěm  na  Konopáči  byl

umožněn  bezplatný  přestup  v  autobusové  stanici  Heřmanův  Městec  a  to  při

jednosměrné jízdě, ve které by  nástupní stanice  byla krajské město Pardubice

nebo okresní město Chrudim a konečná stanice v Heřmanově Městci – Konopáč.

Místní část Konopáč jako jediná není v přímém autobusovém spojení s většími

městy  okresního  a  krajského  statutu  tj.  Chrudim  a  Pardubice.  Dle  platných

pásmových  tarifů  společnosti  ARRIVA  je  zahrnuta  do   stejného  tarifu  jako

město Heřmanův Městec  či další jeho městské části (tj. 710). Tento požadavek

nebyl ze strany společnosti ARRIVA akceptován.

Dne 5.3 2017 Osadní výbor opětovně předložil tento požadavek s upřesněním,

aby  byla  možnost  bezplatného  přestupu  umožněna  zejména  občanům

důchodového  věku  trvale  žijící  v  Konopáči,  kteří  nevlastní  čipovou  kartu

IREDO. Zároveň bude Osadní  výbor žádat o obnovu některých autobusových

spojů, zejména  o víkendu, do Konopáče.  Žádosti o úpravu jízdního řádu se

podávají prostřednictvím MÚ v průběhu letních měsíců. Jedná se o úkol na rok

2018.
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1.  9  Ze  strany  OV byl  několikrát  vznesen  požadavek  o  úpravu  komunikace

dopravními  značkami,  popř.  retardéry  nebo  navržení  jiného  řešení  snížení

rychlosti  projíždějících  vozidel,  označení  začátku  a  konce  obce  směrem  na

Načešice apod. Ze strany MÚ stále v řešení.

Úkol pro rok 2018.

1. 10 Svoz  biologického  odpadu  zatím  není  vyřešen.  Úkol  k  vyřešení  pro

Osadní výbor nadále trvá.

1. 11 Předsedkyně poděkovala SDH za spolupráci s Osadním výborem v roce

2017, zejména za zajištění sekání trávy, údržby zeleně a realizací akcí pro děti.

Bod 2)

Ing. Teplý – architekt a spoluautor architektonické koncepce Heřmanova Městce

seznámil občany s dokumentem, který obsahoval důležité informace o veřejných

prostorech  dotýkajících  se  právě  Konopáče  např.  kaplička,  studánka  apod.

Seznámil  přítomné  s  obnovenými  prvorepublikovémi  plovárnami  v  jiných

lokalitách.  Vyzval občany k diskuzi občany a ke spolupráci , aby se prostory

mohly  rozvíjet v souladu s potřebami občanů a chatařů.

 

Bod 3)

Místostarosta MÚ pan Volejník seznámil přítomné s plánovitém stanovení 

postupu rozvoje města Heřmanův Městec 

3. 1 Byla  vypracována  urbanisticko  architektonická  koncepce  města

Heřmanův Městec která definuje jakým směrem se bude město vyvíjet, definuje

hranice města. Pro novou zástavbu by mělo být využito zejména volných ploch

v zastavěné části města. 

3. 2 Koncepce se zabývá veřejným prostorem,  jako jsou náměstí, ulice,parky

hřiště. Úprava veřejných prostorů je zásadní pro image města a celkový dobrý
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pocit občanů. Velkou roli hrají materiály povrchů, výběr mobiliáře a v první řadě

celkové koncepční a provozní řešení celku.  

Hlavní osou města je ulice Čáslavská. Tato ulice má spíše periferní a tranzitní

charakter,  než jako hlavní městská třída,  což není úplně způsobeno dopravní

zátěží. Není pochyb, že hlavní prostorem je náměstí Míru místem města. Dalo

by se říct, že k němu přirůstá prostor Masarykova náměstí, které je klidnějším

místem a působí více odpočinkověji. 

Tato dvě náměstí trpí průjezdem hlavní silnice I. třídy, která zároveň do města

přináší  život.  Jako  větší  handicap  u  náměstí  Míru  považujeme  umístění

autobusového  nádraží  a  rozdělení  křižovatkou.  Masarykovo  náměstí  je  nyní

zarostlou plochou s ukrytým tajemstvím v podobě kašny a soch a potenciálem v

Medově.

3. 3 Konopáč je obec umístěná v nádherném území s přírodním koupalištěm,

které je ještě mnohde známější než město Heřmanův Městec. Místo má stále

kouzlo  lidi  přitáhnout  a  obnovení  staveb  plovárny  by  jistě  přidalo  místu

obrovskou atraktivitu. Byla vytvořena mapa s dvaadvaceti místy v celém městě

o  různé  důležitosti,  velikosti  a  funkci.  Na  některá  místa  města  již  byly

zpracovány v roce 2017 studie, některá místa jsou již v řešení včetně Konopáče.

Je důležité určit těmto místům prioritu  a shodnout se na přístupu a definovat

funkce a využití. 

Na rok 2018 navrhl  architekt  města  potřebnou částku do rozpočtu  města  na

vypracování návrhů na úpravu veřejných prostranství na Konopáči.  (Rozpočet

bude  projednávat  zastupitelstvu  města  na  svém  prosincovém  zasedání).  Ve

spolupráci  s občany  Konopáče  by  se  mohlo  navrhnout  řešení,  které  zkrášlí

občanům i návštěvníkům veřejný prostor v celé obci. Je navrhnuta i částka na

částečné  úpravy  některých  veřejných  prostor  které  by  mohly  proběhnout  již

v roce 2018. 
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3.3 V roce  2016  byli  členové  Osadního  výboru  seznámeni  s  návrhem

projektové  dokumentace  a  situačním  náhledem  plánované  kanalizace  na

splaškovou vodu. Projektové práce jsou dokončeny, je uzavřená smlouva s obcí

Vyžice,  která  bude  na  kanalizaci  napojena.  Nyní  nastala  fáze  stavebního

povolení a možnost  získat   finanční prostředky formou dotací z Ministerstva

zemědělství EU apod.

3.4 Odpověď na  požadavek Osadního výboru směřující  ke spol.  ARRIVA,

aby byl všem občanům (i těm, kteří nevlastní čipovou kartu IREDO) umožněn

bezplatný  přestup  v autobusové  stanici  Heřmanův  Městec.  Bohužel  nebylo

vyhověno.

Bod 5)

Ing.  Jedlička  seznámil  přítomné  s  činností  správy  městských  lesů  v  oblasti

Konopáče. Jeho zpráva byla doplněna informacemi Ing. Waisbauera o nahodilé

těžbě dřeva a zalesňování ploch směrem od rybníku Herout k obci a vykácení

nebezpečně rostoucích stromů na stráni u rybníků Herout, Houska a Rohlík.

Bod 6)

Předseda SDH pan Boháč podrobněji seznámil přítomné s činností hasičů v roce

2017.

Bod 7)

Termíny schůzí Osadního výboru v roce 2018:

7. 1.2018; 4. 3. 2018; 13. 5. 2018; 1. 7. 2018; 2. 9. 2018; 3.11.2018 (v případě

konání veřejné schůze bude termín upřesněn) vždy v 18:00 hod.  klubovně SDH.

• Informace o aktualitách jsou umístěny na http://www.hermanuv-mestec.cz/o-

meste-1/mistni-casti/konopac/aktuality
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• Informace o e-mailové adrese, na kterou je možné psát  žádosti, připomínky,

návrhy: konopac@mesto-hm.cz

Diskuze :

• Paní Červinková vznesla dotaz, kdo se stará o cestu k rybníku Herout,

zejména udržování a čištění potoku od náletů apod. celého potoka směrem od

rybníku Herout až  K Průhonu.

Pan místostarosta v součinnosti s Ing. Jedličkou kontaktuje  státní podnik Povodí

Labe  a  zjistí  jaké  jsou  povinnosti  vlastníků  pozemků  na  nichž  se  nacházejí

koryta vodních toků, jaké povinnosti má vlastník pozemků s koryty sousedícími,

jaké jsou povinnosti správců vodních toků a kdo a jak zajistí údržbu na výše

uvedeném  rozsahu vodního toku. Informace budou předány Osadnímu výboru.

Termín: rok 2018

• Účastníci  vznesli  dotaz  na  konkrétní  jednání  MÚ  s  ATC  Konopáč  o

možnosti  spolupráce  spočívající  v   důstojné  obnově  koupaliště  a  kabinek.

Budova,  která  je  součástí  vstupu  do  koupaliště  a  zároveň  tvoří  přístřešek

zastávky autobusu je v  havarijním stavu.  Hrozí nebezpečí  úrazu cestujících,

zejména dětí, kteří čekají na autobusové spojení.  Ze strany MÚ opět zazněla

nabídka spolupráce s ATC Konopáč, nicméně reakce členů ATC Konopáč nebyla

vstřícná.

• Ze strany chatařů byl vznesen požadavek o úpravu horní účelové cesty

směrem k  rybníku  Herout.  Vzhledem ke  skutečnosti,  že  je  tato  cesta  hojně

využívána rybáři, nabízí se možnost úpravy cesty svépomocí. Ze strany MÚ by

byl pouze požadován materiál na zpevnění cesty.

Požadavek bude součástí jednání Osadního výboru v roce 2018.

• Občané upozornili na problém , který se týká elektrického vedení ve vsi.

V ulici K Průhonu, směrem od koupaliště je hned vlevo první strom ořechu, kde

mezi větvemi vedou dráty elektrického vedení. Při sebemenším závanu větru se

prý dráty s větvemi spojí a soustavně zde v této ulici vypadává  proud ( lze si to
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i ověřit na poruchách). Při posledním výpadku zde prý i někdo byl bez proudu

několik  dní,  přesto,  že  v  celé  vesnici  proud  šel.  Pracovníci,  kteří  prováděli

opravu občanům sdělili  občanům, aby se s ořezem větví obrátili na Městský

úřad, protože stromy jsou majetkem města. 

Požadavek občanů bude předán k vyřízení na MÚ. 

• Dále  zazněla  připomínka   zprovoznění  světla  na  křižovatce.  Dle

informace prý nesvítí ani jedno. (U dubu a u transformátoru je vytlučené od

vandalů).

Požadavek občanů bude předán k vyřízení na MÚ. 

• Paní Miřejovská  vznesla podnět na odstranění náletů a hustého mlází na

pozemku ve vlastnictví MÚ, ležící mezi pozemky s parcelním číslem 1587/3 a

parcelním číslem  1587/2.  Drží se  zde  velké  množství  plžů,  myší,  kun  a  v

současné době se zde  začal hromadit i odpad. 

Požadavek  občanů  bude  předán  k  řešení  na  MÚ ve  spolupráci  s  Osadním

výborem. 

Použité zkratky:

Osadní výbor - Osadní výbor Konopáč 

MÚ - Městský úřad v Heřmanově Městci 

Konopáč – místní část města Heřmanův Městec

předsedkyně   - předsedkyně Osadního výboru pro Konopáč

městská policie -  Městské policie v Heřmanově Městci

SDH – Sbor dobrovolných hasičů v Konopáči

ATC Konopáč -  automotoklub  Heřmanův Městec z. s. Konopáč

Zapsáno dne 25. 11. 2017

Zapsala: Mgr. Novotná Alena
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